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Monte Carlo, 22.1.2011

ŠTAJF NA RALLYE MONTE CARLO OBHÁJIL STŘÍBRO MEZI ENKY!
Po lo ské premié e se i letos Subaru Czech Rally Team vydal na nejslavn jší sout ž sv ta, Rallyeň ř ě ě ě  
Monte Carlo. V mnohem po etn jší konkurenci než p i minulém ro níku obhájil Vojt ch tajf postč ě ř č ě Ś  
druhého  nejlepšího  produk ního  vozu  a  postavení  vč  kone né  první  dvacítce  absolutníhoč  
hodnocení sout že. ě

Zatímco v ro níku 2010 se na start Rallye Monte Carlo postavila necelá šedesátka startujících (mezi nimižč  
bylo dvanáct závodník  vů  tehdy nevyhlášené kategorii  PV), o rok pozd ji  bylo na startu voz  110. Poě ů  
reorganizaci již bylo letos pon kud snadn jší porovnávat výkony posádky ě ě Vojt ch Štajf – Julius Gálě  se 
soupe i, t ch ale ve ´své´ t íd  3 potkali dokonce dvaadvacet. Od samého úvodu sout že však bylo jasné,ř ě ř ě ě  
že eská posádka nep ijela  do jižní  Francie na výlet.  Druhý as už na úvodním testu za ost ílenýmč ř č ř  
domácím  Patrickem  Artru  dával  tušit,  že  po etná  konkurence  bude  mít  co  d lat,  aby  modrémuč ě  
hatchbacku Subaru Impreza WRX STI sta ila vč  tempu. Práv  Artru a Švýcar Florian Gonon byli nakonecě  
v sou tu ty  test  prvního dne úsp šn jší než posádka ze st ední Evropy, t etí p í ku však Štajf drželč č ř ů ě ě ř ř ř č  
pevn .  ě „Poté, co jsme si p ed rokem sř  Marcelou Ehlovou (tehdy ješt  Dole kovou) dojeli do cíleě č  
pro trochu ne ekanou st íbrnou p í ku mezi produk ními vozy, cht li jsme letos na tento úsp chč ř ř č č ě ě  
navázat,“ popisuje  náladu  z první  etapy  pražský  pilot.  „Využili  jsme  našich  zkušeností  z lo skaň  
s dlouhými  rychlostními  zkouškami  a  zvolili  (na  rozdíl  od  n kterých  našich  sok )  na  p edníě ů ř  
náprav  pneumatiky s tvrdší sm sí. To se osv d ilo a my mohli zvolit tempo, které bylo svižné,ě ě ě č  
ale p itom stále bezpe né. I když jsme nejeli nijak na hran , drželi jsme se stále vř č ě  první trojici naší 
t ídy a ve dvacítce absolutního po adí, což jsme sř ř  ohledem na silnou letošní konkurenci pokládali  
za úsp ch. Také do druhého dne jsme rozhodli tempo zachovat, jinak by se totiž nebezpe ně č ě  
zvýšilo riziko osudové chyby. P esto ale hned vř  úvodu druhé etapy p išla  má asi jediná v tšíř ě  
jezdecká chyba v sout ži, kdy jsem si p t kilometr  p ed cílem RZ 5 až p íliš zkrátil zatá ku a oě ě ů ř ř č  
špi atý  kámen ud lal  hned  dvojitý  defekt.  Sč ě  ohledem  na  krátkou  vzdálenost  do  cíle  jsme  se 
rozhodli zkoušku dojet a ob  pravá kola vym nit až za jejím cílem. Volba to byla i  p es mírnéě ě ř  
poškození vozu ur it  správná, na další zkoušce jsme ale museli jet hodn  opatrn , t etí náhradníč ě ě ě ř  
kolo jsme s sebou pochopiteln  nevezli a do servisu bylo hodn  daleko. Vě ě  sou tu nás nakonecč  
tahle událost stála asi minutu asu, takže nám naši dva velcí soupe i trochu odsko ili, bronzovouč ř č  
p í ku jsme ale drželi i dál. ř č
V servisní zón  pak ale bylo t eba vy ešit sě ř ř  pneumatikami jiný velký problém. M li jsme od našichě  
špión  zprávy, že v horních partiích trati za alo sn žit, a tak bylo nutné se rozhodovat, co oboutů č ě  
pro druhé kolo rychlostních zkoušek. Náš tým byl dob e p ipraven na sn hové podmínky a m liř ř ě ě  
jsme nachystány pneumatiky s hroty. Protože jsem si ale nebyl jist, jaký p esn  je stav na trati,ř ě  
vyrazil jsem na obhlídku továrních tým , u kterých jsem p edpokládal, že mají na testech rozesetoů ř  
alespo  deset lidí, kte í  je p esn  informují o situaci. Bohužel jsem dorazil práv  ve chvíli, kdyň ř ř ě ě  
jsem  byl  sv dkem  toho,  jak  zatím  poslednímu  sv tovému  šampiónovi  se  Subaru  Petteruě ě  
Solbergovi na poslední  chvíli  nasazují  mokré pneumatiky namísto p vodních h eb  a vedle uů ř ů  
Hänninena tomu bylo vzáp tí podobn . Možná to byl u Solberga jen taktický manévr jeho týmu,ě ě  
který m l zmást konkuren ní tovární tým, povedlo se jim tím ale dokonale zmást i mne. Tolik jakoě č  
on jsem riskovat nicmén  necht l a na rozdíl od favorit  bojujících o vít zství jsem zvolil o n coě ě ů ě ě  
opatrn jší variantu - tedy zimní pneumatiky bez h eb , podobn  jako t eba Loix. Po startu prvníhoě ř ů ě ř  
ze dvou test  jsem si pak spílal za nedostatek odvahy, v rychlých asfaltových pasážích se obutíů  
rychle p eh ívalo a já m l pocit, že jsem ud lal velkou chybu. Asi po šesti kilometrech ale za alař ř ě ě č  
tra  rychle stoupat a náhle bylo všechno jinak. Ocitli jsme se vť  Mrazíkov  království, kde vládlě  
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sníh a led, a i  naše pneumatiky se rázem zdály být málo zimní.  Zkoušku jsme dokon ili  ještč ě  
s pom rn  malou ztrátou na nejlepší, problémem pak bylo ale i jen voln  sjet od cíle testu keě ě ě  
startu  toho  dalšího  –  tento  úsek  se  stal  osudným  našemu  sousedovi  z hotelu,  Holan anoviď  
Piepersovi. Osmý test již byl pro nás doslova o istec. Jeli jsme velmi pomalu, p esto jsme t ikrátč ř ř  
málem sklouzli ze srázu, jednou jsme se v úzkém míst  i p eto ili a chvíli nám trvalo, než jsme seě ř č  
vrátili do p vodního sm ru. Když jsme test dojeli, po ádn  jsme si oddychli. Naše zimní obutí totižů ě ř ě  
(s ohledem na velmi úspornou variantu naší ú asti na sout ži) m lo za sebou už lo ské Monte a ič ě ě ň  
kousek  letošní  Jänner  Rallye,  a  tak  hloubka  jeho  vzorku  by  jen  taktak  spl ovala  p edpisy  oň ř  
povinné ty milimetrové hloubce dezénu. Bylo to hodn  znát a Švýcar Gonon (jenž mimochodemč ř ě  
na klí ové RZ 8 zajel t etí as absolutn ) nám na h ebech ujel o n kolik minut. Naopak Artru ztratilč ř č ě ř ě  
a další soupe i na nás až tolik nezískali, a tak i p es ono absolvované peklo jsme se paradoxnř ř ě  
v naší t íd  posunuli už na st íbrný stupínek. Navíc jsme byli na onom osmém testu i nejrychlejšíř ě ř  
eskou posádkou…“  č

Do záv re ného dne tak mohli  Štajf  sě č  Gálem startovat  s v domím velkých rozestup  p ed i  za  nimi.ě ů ř  
Podobn  jako loni navíc startovali vě  po adí blízkém Švýcara Burriho, a  to tentokrát byl syn Michael ař č  
nikoliv otec Olivier jako loni. P esto se loni navázané mezinárodní p átelství hodilo, když náš tým dostalř ř  
v p edstihu (a od tém  místních) cennou informaci o suchém povrchu všech zkoušek t etí etapy. Bylo takř ěř ř  
možné nasadit diferenciál vhodn jší pro suchý asfalt a netrápit dál již opot ebovaný materiál. Hodila se iě ř  
p edb žná p edstava o výb ru pneumatik. Dalo by se íct, že už nic nestálo vř ě ř ě ř  cest  za st íbrem, zvlášě ř ť 
když Artru hned ráno havaroval. Byla to ale opravdu taková pohoda?  
„No to tedy opravdu ne, naopak jsme si užili ješt  v tší nervák než o den d ív,“ě ě ř  vzpomíná te  sď  už 
s úlevou Vojt ch Štajf. ě „Problém totiž nastal díky dalším úsporným opat ením v rámci našeho startuř  
na Monte. Podobn  jako loni jsme totiž používali b žný sériový benzín, no a aby i sě ě  ním m lo autoě  
obstojný výkon, byla nastavena elektronika tak, že auto m lo pom rn  vysokou spot ebu. No aě ě ě ř  
zatá kovité stoupání zč  Monte Carla ke startu testu v Moulinetu a pak i dál po zkoušce na Col de  
Turini, to vše nás stálo tolik benzínu, že nám ho p ed startem druhé rychlostní zkoušky této sekceř  
zbývalo v nádrži pouze 23 litr . Zkoušku na Col de Turini jsme tak sice vů  rámci t ídy vyhráli, ale seř  
spot ebou litr na kilometr a sř  velkými obavami, co bude dál. Dopadlo to nakonec tak, že se nám 11  
kilometr  p ed servisní zónou auto zastavilo, a my m li velké št stí, že jsme stihli couvnout naů ř ě ě  
protisvah, který vrátil erpadlu aspo  trochu paliva. Zbytek cesty dol  k mo i do servisní zónyč ň ů ř  
v Monte Carlu jsme absolvovali s vypnutým klí kem a bez posilova , takže mi spolujezdec muselč čů  
ve vracákách pomáhat s to ením volantu. asovou kontrolu jsme zvládli na chlup p esn  a doč Č ř ě  
našeho servisního prostoru dojelo auto snad jen na benzínové výpary. Pak jsme rad ji nalili naě  
poslední dva testy do nádrže závodní benzín a p ed lali mapu elektroniky, abychom se nemuseliř ě  
bát podruhé…“   
Všechno ale dob e dopadlo, a po lo ském úsp chu bílého vozu si i modrý hatchback mohl p ipsat zá ezř ň ě ř ř  
na pažb  vě  podob  absolvované Rallye Monte Carlo, navíc vě  roce stého výro í od jejího prvního ro níku.č č  
Oba týmové vozy tak prokázaly svou spolehlivost a tým p edvedl, že je dokáže velmi kvalitn  p ipravit i nař ě ř  
velice t žké podmínky. Posádka ě Vojt ch Štajf – Julius Gálě  navíc vybojovala st íbrnou pozici, obdobnř ě 
jako loni zvít zil další v z ě ů Subaru, navíc op t vě  podání švýcarské posádky. Body za druhou p í ku si Štajfř č  
p ipsal i do seriálu IRC, a tak není divu, že hned n kolikrát se vř ě  servisním zázemí Subaru Czech Rally 
Teamu v pr b hu  sout že  zastavil  George  Donaldson,  šéf  vývoje  spole nosti  STI,  aby  pogratulovalů ě ě č  
k dobrému výkonu. 
Dv  druhá místa, tomu už se asi nedá íkat náhoda, a tak by to asi cht lo i do t etice. Nebo si snadě ř ě ř  
Vojt ch Štajf myslí, že ne?  ě „Ale samoz ejm  že ano,“ř ě  usmívá se šestat icetiletý jezdec. ř „Monte Carlo 
má veliké kouzlo a já už loni doufal, že se nám poda í se sem letos vrátit. A když se na podzimř  
ukázalo, že soukromníci letos budou mít odpušt no startovné, neváhal jsem a poslal p ihlášku.ě ř  
Pak jsme už jen doufali, že budeme vybráni – zájem o start byl totiž asi trojnásobn  vyšší nežě  
kapacita  trat .  Všechno to  vyšlo  a  my musíme velice pod kovat  našim partner m  a zejménaě ě ů  
firmám Abadia, Silnice áslav, Karavany Sedl any a Red Frog, že nám se zabezpe ením startuČ č č  
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pomohli. T ch pod kování je na míst  ale samoz ejm  mnohem víc – Julovi Gálovi, že úsp šně ě ě ř ě ě ě  
zasko il na sedadle spolujezdce, našemu týmu mechanik , ledovým špión m Vladimíru Zelinkovič ů ů  
a  Petru  Behrovi,  našemu meteorologovi  profesoru  Grauovi,  ale  v neposlední  ad  také  našimř ě  
p íznivc m  a  v bec  všem  eským  fanoušk m,  kte í  nás  u  trati  i  vř ů ů č ů ř  servisní  zón  neúnavně ě  
povzbuzovali. Bylo to opravdu náro né, zvládli jsme to letos se sériovým benzínem a jen se šestič  
novými pneumatikami (ty ostatní byly už mírn  použité), tra  jsme ale projeli i tak. ě ť
Nicmén  musím p iznat, že vít znému Gononovi jsme ten krásný pohár opravdu závid li – takžeě ř ě ě  
asi nezbude než p ijet znovu a pokusit se ho získat p íšt  sami! Te  nás ale eká domácí sezóna,ř ř ě ď č  
na níž se musíme d kladn  p ipravit  a zvládnout jí  co nejúsp šn ji. Já mám navíc ješt  jednuů ě ř ě ě ě  
starost – Jula Gál se vrací k Vaškovi Arazimovi a my se budeme muset p i testech sžít sř  novým 
spolujezdcem  i  spolujezdkyní.  N jaká  varianta  už  se  rýsuje,  ale  nahradit  skv lou  Marceluč ě ě  
Ehlovou bude opravdu t žké. Já až te  po roce doce uji, jak bravurn  zvládla i t žké Monte Carloě ď ň ě ě  
p esto,  že jsme tehdy m li  spolu tak málo odjeto.  Bude mi opravdu chyb t.  Te  ale o ekávář ě ě ď č  
radostnou událost, takže musíme naši spolupráci p erušit a já bych jí rád jménem celého týmuř  
pop ál hodn  št stí!“ř ě ě

Karel Špa ek č
media team

                                                      


